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ACTA DE LA SESSIÓ DEL CLAUSTRE NÚM. 3 DE LA UNIVERSITAT JAUME I 

 
Número de la sessió: 3 
Data: 15 de juliol de 2015 
Hora: de les 10.00 h a les 15.00 h 
Lloc: sala d’actes de la Facultat de Ciències Jurídiques i Econòmiques 

 

Assistents 

 

Membres nats 

President: Vicent Climent Jordà 

Secretari general: José Luis Blasco Díaz 

Gerent: Andrés Marzal Varó 

 

PDI doctor amb vinculació permanent 
que pertany als cossos docents 
universitaris 

Agost Canós, Rosa María 

Agost Felip, María Raquel 

Aibar Ausina, Juan Pablo 

Aymerich Ojea, Ignacio 

Ballester Arnal, Rafael 

Barba Juan, Antonio 

Barrós Loscertales, Alfonso Roberto 

Bellés Fortuño, Begoña 

Beltrán Arandes, Joaquín 

Bengochea Morancho, Aurelia 

Blesa Pérez, Andreu 

Bou Llusar, Juan Carlos 

Cabedo Semper, José David 

Camarero Suárez, María Victoria 

Carda Castelló, Juan Bautista 

Cordero Cutillas, Iciar 

Esteve Cano, Vicente José 

Fortanet Gómez, Inmaculada 

Galán Serrano, Julia 

García Agustín, Pilar 

García Bacete, Francisco Juan 

García Izquierdo, Isabel 

García Marzá, Vicente Domingo 

Gonzáles Esteban, Elsa 

Hernando Domingo, Carlos 

Jaques Miret, Josep Antón 

Jarque Fonfría, Juan Carlos 

Lancis Sáez, Jesús 

Lapiedra Alcamí, Rafael 

López Benet, Francisco 

López Olivares, Diego 

López Ortí, José Antonio 

Márquez Ramos, Laura 

Mayo Gual, Rafael 

Moliner Tena, Miguel Angel 

Montañana Casani, Amparo 

Morell Evangelista, Ignacio 

Nos Aldás, Eloísa Fernanda 

Oltra Mestre, María José 

Ortet Fabregat, Generós 

Palmer Andreu, Vte. José 

Palmer Silveira, Juan Carlos 

Pérez Cebadera, María Angeles 

Pérez Francisco, Miguel 

Piqueras Infante, Andrés 

Planelles Fuster, Josep Hilari 

Rambla Zaragozá, Wenceslao 

Rosas Artola, Manuel José 

Ruiz Garrido, Miguel Francisco 

Ruiz Madrid, María Noelia 

Sanz Gil, Mercedes 

Serrano Gallego, Roque 

Vallet Bellmunt, Teresa María 

Vicente Pachés, Fernando 

Vicente Palacio, María Arantzazu 

Viguri Perea, Agustín 
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PDI no doctor, personal contractat i 
ajudant 

Arnal Pons, Ana María 

Barreda Tarrazona, Iván José 

Esteve Clavero, Aurora 

Estrada Guillén, Marta 

Fernández Hernández, Antonio 

Grangel Seguer, María de los Reyes 

Ibáñez Martínez, María 

Lázaro Guillamón, María del Carmen 

Martínez Cadenas, Conrado 

Martínez León, Luis 

Puetz, Achim 

 

Estudiantat 

Delcastillo Gómez, Francesc 

Felguera Pérez, Pablo 

Lozano Mellado, Sara 

Panadero Asensi, Eva María 

Piñana Chiva, Blanca 

 

PAS 

Bachero Alguacil, Noemí 

Bellés Padilla, Ángel Javier 

Burriel Calvet, Joan Raül 

Gómez Fabra, Enrique 

Gómez Navarro, José Miguel 

Grandío Botella, Francisco Javier 

Martínez Parra, Manuel 

Morte Ruíz, María José 

Pinyana Garí, Maria Carme 

Porcar Blanch, Vicente José 

Tirado Roldán, María Jesús 

Torner Mas, Jordi 

 

Han excusat l’absència 

Balaguer Coll, Jacinto 

Casero Ripollés, Andreu 

Garrigues Giménez, María Amparo 

González Adelantado, Florenci Vicent 

Llusar Barelles, Rosa María 

Molina Morales, Francesc Xavier 

Pauner Chulvi, Cristina 

Planchadell Gargallo, Andrea 

Herreo Machancoses, Francisco 
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ORDRE DEL DIA 

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta de la reunió núm. 2 (10-11-2014). D1 

2. Informe del rector. 

3. Elecció d’un PDI claustral amb vinculació permanent per al Consell de Govern. 

4. Elecció d’un PDI per a la Comissió del Centre de Documentació.  

5. Elecció d’un estudiant per a la Comissió d’Estudis i Professorat. 

6. Informe sobre la sentència del TSJCV que declara nul l’article 111.2 dels Estatuts de 
l’UJI.  

7. Informe sobre el Reial decret 43/2015, de 2 de febrer, pel qual es modifica el Reial 
decret 1393/2007, de 29 d’octubre, pel qual s’estableix l’ordenació dels ensenyaments 
universitaris oficials, i el Reial decret 99/2011, de 28 de gener, pel qual es regulen els 
ensenyaments oficials de doctorat. 

8. Torn obert de paraules. 

 

DESENVOLUPAMENT DE L’ORDRE DEL DIA  

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de l'acta de la reunió núm. 2 (10-11-2014). 

S’aprova l’acta per assentiment. 

 

2. Informe del rector 

El rector informa el Claustre dels següents temes: 

- Els canvis que hi ha hagut en el Ministeri d’Educació i la valoració que en fa 
la CRUE. 

- Els canvis en la Generalitat Valenciana, i concretament en la Conselleria 
d’Educació, en la Conselleria d’Hisenda i en l’Institut Valencià de Finances, 
dirigit ara pel professor de l’UJI Manuel Illueca. 

- La publicació del Reial decret 415/2015, que regula l’acreditació a cossos 
docents universitaris, que introdueix una sèrie de novetats, i sobre el qual la 
CRUE va emetre informe favorable. 

- El Reial decret 420/2015, sobre la creació i acreditació de centres 
universitaris, sobre el qual la CRUE i el Consell de Coordinació Universitària 
van emetre un informe desfavorable. 

- La situació econòmica i pressupostària de l’UJI, en què, pels canvis en el 
govern autonòmic, ens trobem en un moment d’impasse, ja que no es sap 
quin serà l’horitzó econòmic. El deute de la Generalitat a curt termini amb 
l’UJI s’ha anat reduint aquests mesos i el pagament del deute a llarg termini 
es farà assumint-ne la Generalitat la meitat a través de diverses formes; així, 
l’UJI rebrà fins al 2017 una part per la construcció de la Facultat de Ciències 
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de la Salut, la Generalitat es farà càrrec d’alguns préstecs i es redistribuirà el 
deute pendent amb pagaments anuals a partir de 2017 fins a saldar-lo. 

- La finalització d’un mòdul de la Facultat de Ciències de la Salut, el 
departamental i el de laboratoris, i la licitació dels altres dos mòduls. 

- L’acord amb les altres universitats públiques valencianes perquè els seus 
estudiants puguen utilitzar les biblioteques durant el període d’exàmens, 
cosa que soluciona el problema que hi havia amb les universitats de València 
i la Politècnica. 

- La possibilitat que els estudiants de grau i màster puguen sol·licitar el títol 
per via telemàtica. 

- El programa de mobilitat Erasmus +, que beneficiarà més o menys trenta 
participants entre estudiants, personal d’administració i serveis, i personal 
docent i investigador. 

 

3. Elecció d’un PDI claustral amb vinculació permanent per al Consell de Govern. 

El rector informa de l’única candidatura presentada, la de la professora Andrea 
Planchadell Gargallo. 

Es fa la votació i s’obté el següent resultat: 52 vots a favor i 10 vots en blanc. 

L’acord pres és el següent: 

“D’acord amb les competències establertes en l’article 48.g dels Estatuts de la 
Universitat Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010 , de 27 d’agost, del Consell de 
la Generalitat, el Claustre de la Universitat elegeix la professora Andrea 
Planchadell Gargallo com a representant del Claustre de l’estament PDI claustral 
amb vinculació permanent en el Consell de Govern.” 

 

4. Elecció d’un PDI per a la Comissió del Centre de Documentació.  

El rector informa de l’única candidatura presentada, la de la professora Amparo 
Montañana Casani. 

Es fa la votació i s’obté el següent resultat: 54 vots a favor i 8 vots en blanc 

 

L’acord pres és el següent: 

“D’acord amb les competències establertes en l’article 48.g dels Estatuts de la 
Universitat Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010 , de 27 d’agost, del Consell de 
la Generalitat, el Claustre de la Universitat elegeix la professora Amparo 
Montañana Casani com a representant del Claustre en l’estament de PDI en la 
Comissió del Centre de Documentació. 

 

5. Elecció d’un estudiant per a la Comissió d’Estudis i Professorat. 

El rector informa de l’única candidatura presentada, la de l’estudianta Ainoa Ripoll Bel. 



 5 

 

Es fa la votació i s’obté el següent resultat: 1 vot en blanc i 2 vots nuls. 

L’acord pres és el següent: 

“D’acord amb les competències establertes en l’article 48.g dels Estatuts de la 
Universitat Jaume I, aprovats pel Decret 116/2010 , de 27 d’agost, del Consell de 
la Generalitat, el Claustre de la Universitat declara deserta l’elecció de 
representant del Claustre en l’estament de l’estudiantat claustral en el Consell de 
Govern.” 

 

6. Informe sobre la sentència del TSJCV que declara nul l’article 111.2 dels Estatuts de 
l’UJI.  

El rector informa del recurs que va presentar l’STEPV-Intersindical Valenciana i del 
contingut i execució de la sentència del Tribunal Suprem que, decidint sobre lo que es 
demanava en el mateix, anul·la l’article 111.2 dels Estatuts de l’UJI, que equiparava els 
drets del personal becari amb el personal docent i investigador. 

S’obre un torn de paraules, en què intervé el professor Miguel Pérez, el qual agraeix la 
disposició del Consell de Direcció a solucionar qualsevol controvèrsia que es puga 
presentar i assenyala que no s’ha d’entendre que l’STEPV haja anat en contra dels 
becaris, cosa que mai ha fet, ja que han de ser considerats becaris en formació i no un 
altre tipus de treballadors.  

El rector contesta que considera que la voluntat de l’STEPV no ha sigut anar contra els 
becaris, sinó defensar els drets que el col·lectiu de professors associats han cregut que 
podien ser perjudicats per eixe article.  

 

7. Informe sobre el Reial decret 43/2015, de 2 de febrer, pel qual es modifica el Reial 
decret 1393/2007, de 29 d’octubre, pel qual s’estableix l’ordenació dels 
ensenyaments universitaris oficials, i el Reial decret 99/2011, de 28 de gener, pel qual 
es regulen els ensenyaments oficials de doctorat. 

El rector informa del contingut del Reial decret 43/2015, dels seus antecedents i de la 
postura en contra del Consell d’Estat i de la CRUE, així com de la posició d’aquesta i de 
les seues accions, com ara la moratòria acordada i l’informe demanat a la CASUE, del 
compromís de la Generalitat de respectar la moratòria i de finançar el primer curs de 
màster, si escau, i de la situació en l’UJI. Remarca que la moratòria sobre la no 
implantació de nous graus fins al curs 2017/18 és possible que no siga respectada per 
totes les universitats. Així mateix, indica que no hi ha un consens en el sistema 
universitari espanyol sobre possibles directrius comunes d’aplicació del Reial decret, 
sobretot tenint en compte que la possible aplicació queda en mà dels governs 
autonòmics. També assenyala que és necessari arribar a una postura comuna de tot el 
sistema universitari valencià sobre els criteris per a l’aplicació del Reial decret, tant en 
els aspectes acadèmics com econòmics pel que fa al finançament de les universitats i 
als preus dels estudis. Considera que cal exigir el compliment d’uns principis bàsics que 
permeten dur el debat de l’estructura dels estudis universitaris a l’àmbit d’allò realment 
essencial, és a dir, la defensa de la qualitat de l’oferta acadèmica de les nostres 
universitats, i que es garantisca una veritable igualtat d’oportunitats per als estudiants, 
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a més d’assegurar la millor formació i ocupabilitat dels nostres titulats. En relació amb 
l’UJI, assenyala que cal continuar el debat de manera paral·lela a la renovació de 
l’acreditació dels títols, debat que no pot ser lineal i centrar-se només en els graus, si 
no que cal tenir una visió global de l’oferta. 

S’obre un torn de paraules en què intervé el professor Luis Callarisa, qui agraeix 
l’exposició i realitza una reflexió sobre l’àmbit d’economia i empresa, en el qual, diu, no 
hi ha una postura clara, excepte a Catalunya. Entén que no es pot impartir postgrau a 
cost de grau i mantindre-ho, i que quan pareixia que l’estructura del tres més dos estava 
clara, ara pareix que en altres països es vol passar a quatre anys de grau. Es mostra 
d’acord que caldria reflexionar sobre la nostra oferta de grau i postgrau per fer-la més 
competitiva, per a decidir quin model volem, ja que el model de tres més dos que 
pareixia consensuat, a hores d’ara ja no ho està.  

El rector contesta que, respecte al finançament, hauria de ser més alt, diferent en grau 
i postgrau, ja que una cosa és el que paga l’estudiant i una altra el que rep la Universitat, 
per la qual cosa és necessari millorar la política de beques. El rector afegeix també que, 
efectivament, en altres països europeus s’estan adonant que hi ha graus que funcionen 
millor amb quatre anys que amb tres i que el context indubtablement ens influirà, ja 
que el que facen altres universitats condicionarà les accions a adoptar. 

Intervé el professor Javier Marzal, qui dóna les gracies per l’informe i expressa, en nom 
del seu Departament, la preocupació per les conclusions de l’informe de la CASUE; 
afegeix que té seriosos dubtes sobre el rigor i la correspondència amb la realitat, 
almenys pel que fa als estudis de comunicació. Quant a la convergència amb Europa, en 
el seu àmbit la correspondència en tres més dos és fictícia i no correspon a la realitat; 
assenyala que en les reunions a què assisteix s’ha expressat el rebuig a eixa estructura 
d’una manera argumentada, rebuig que també ha expressat la conferència de degans 
de les universitats catalanes. Entén que aquest debat està contaminat pels interessos 
de les universitats privades i realitza algunes observacions sobre el contingut del Reial 
decret i les seues conseqüències; també assenyala que estan reflexionant sobre aquest 
tema i recopilant informació.  

El rector es mostra d’acord que el debat no hauria de plantejar-se si no hi ha un canvi 
en el finançament, i reflexiona sobre el que ha exposat. 

Intervé el professor José Antonio López Ortí, qui reflexiona sobre la possibilitat del canvi 
dels graus a eixa nova estructura; considera que, amb cada canvi del pla d’estudis, s’ha 
anat rebaixant el nivell i que el canvi a tres més dos té certa lògica per la diversa 
configuració de les titulacions anteriors, de cicles curts o llargs, encara que el model del 
grau ho corregeix, i que veu algun problema de l’estructura proposada en algunes 
carreres orientades a l’educació, ja que el que habilita per això és el màster.  

El rector contesta que aquesta és la línia en què la reflexió no sols s’ha de fer en relació 
amb els graus, sinó també amb els màsters, i que hi ha moltes zones sobre les quals cal 
reflexionar però no s’ha fet. 

Intervé el professor Ignacio Aymerich, qui considera que si volem fer de veritat un 
procés de reflexió, s’ha d’establir l’estructura d’eixa reflexió, que normalment es fa amb 
comissions que la desfiguren, pel poc temps i els interessos dels seus integrants, i cal 
una estructura de debat de veritat, ja que les comissions no sempre repleguen els 



 7 

 

interessos o el criteri de la Universitat. Suggereix que el Claustre cree algun 
procediment perquè hi puga participar-hi tota la comunitat universitària.  

Intervé la professora Laura Márquez, qui considera que, a la vista de les característiques 
dels estudiants actuals, potser es podria parlar també de competències fora d’Espanya, 
per a tindre en compte quin tipus d’estudiants vindran en un futur a la Universitat, per 
la utilització de les noves tecnologies i la internacionalització, i que hi haurà universitats 
que oferiran cursos virtuals d’alta qualitat, cosa que ja ocorre; per això cal plantejar-se 
qüestions com els campus virtuals i la no presencialitat. 

El rector contesta que, en efecte, és important posar-se en la posició de l’estudiant, i 
considera així mateix oportú crear un procediment de reflexió per evitar el que en 
ocasions han fet les comissions dels plans d’estudis i que han desvirtuat el debat 
necessari. 

Intervé el professor Ximo Beltrán, qui indica que està d’acord amb el que ha dit el rector, 
que és essencial mantenir la moratòria i assegurar el finançament. Insisteix que els 
graus poden perdre continguts que impedisquen que es puguen formar graduats, però 
que cal mantenir una formació de qualitat i completa. També entén que la reforma ha 
de ser global, de grau, màster i doctorat , i que l’estructura no ha de ser única i que cal 
reflexionar sobre això mantenint la qualitat. 

El rector contesta que hi està d’acord i que pren nota de tot el que s’ha dit; a continuació 
resumeix l’estat de la qüestió. 

 

8. Torn obert de paraules. 

Intervé el professor Hilari Planelles, qui sol·licita poder col·laborar en els actes pel 25 
aniversari de la Universitat i que s’articule la possibilitat de reflexionar i participar-hi; el 
rector contesta que així es farà.  

Intervé Raül Burriel respecte a una intervenció seua en el darrer Claustre, en el sentit 
que va demanar més transparència respecte a les comissions i grups de treball dels quals 
es tria els membres el Claustre, per a conèixer per aquest els sues debats i funcionament, 
preguntant si s’ha fet alguna cosa sobre això.  

El secretari general contesta sobre les accions que s’estan fent respecte a la 
transparència i com es desenvoluparà també respecte als òrgans. 

 

No hi ha més intervencions. 

El rector alça la sessió a les 12.54 hores, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 

 

El secretari general Vist i plau 

 El rector 

 

 

José Luis Blasco Díaz Vicent Climent Jordà 


